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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2022. február 15. -én 
megtartott, nyílt üléséről. 
 
 
Jelen vannak: Szabó Sándor alpolgármester 
 Bálint Andrea képviselő 
 Thomka Noémi képviselő 
  Mlinkó Nándor képviselő 
  Fehér Melinda képviselő 
   
 
Meghívottak: Várnai Ildikó jegyző. 
   Kalmárné Fekete Anna alpolgármester 
   
 
Szabó Sándor alpolgármester: Tisztelettel köszöntöm a testület tagjait,  
Várnai Ildikó jegyzőt, és Kalmárné Fekete Anna alpolgármestert 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 6 tagjából 5 jelen van, így az ülésünk 
határozatképes.  
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javaslom, Bálint Andrea képviselőt, jegyzőkönyvvezetőnek Várnai 
Ildikó jegyzőt. 
 
A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta Várnai Ildikót jegyzőkönyvvezetőnek,   
és Bálint Andrea képviselőt a jegyzőkönyv-hitelesítőjének. 
 
Ezután az alpolgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjára. 
 

1./ Vanyarc Községi Önkormányzat 2022.évi költségvetésének első fordulóban történő 
megtárgyalása. 
Előterjesztő: Szabó Sándor alpolgármester 
 
2./ Szerződéskötési lehetőségek megtárgyalása, ebrendészeti feladatok ellátására. 
Előterjesztő: Szabó Sándor alpolgármester 
 
3./” Kóbor „ebek befogására szervezett akció tapasztalatainak megvitatása. 

Előterjesztő: Bálint Andrea képviselő 

 

4./ Tájékoztató az ingyenes lakossági „ Led izzó csere” akció megvalósításáról. 

Előterjesztő: Szabó Sándor alpolgármester  

 

5./ Március 15.-i rendezvény részleteinek megtárgyalása 

Előterjesztő: Kalmárné Fekete Anna alpolgármester  

 

5./ Tájékoztatás a Vanyarci szennyvízberuházás jelenlegi állásáról. 
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Előterjesztő: Szabó Sándor alpolgármester  

 

6./ Egyebek 

A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta a napirendi pontokat. 

1./ Vanyarc Községi Önkormányzat 2022.évi költségvetésének első fordulóban 
történő megtárgyalása. 

 
Szabó Sándor:  
Elkészült a 2022. évi költségvetésről szóló rendelettervezet. Mindannyian kézhez kapták, 
kérem hozzászólásaikat.  
 
Thomka Noémi: 
A konyha működése, jelen alapanyag árak mellett, nagyon ráfizetéses. Tudom, hogy térítési 
díj emelésre nincs lehetőség a veszélyhelyzet alatt, de ez így lassan tarthatatlan. 
 
Várnai Ildikó: 
Az étkezési térítési díjakat a veszélyhelyzet fennállása alatt, valóban nem lehet emelni, de a 
Bérre, illetve Szirákra előállított étkezésekre vonatkozóan a szolgáltatási árat igen. 
Az nem lehet, hogy a más településre nyújtott szolgáltatással veszteséget termeljünk. 
 
Szabó Sándor: 
Egy 20%-os emelést március 1.-től mindenképpen meg kell ejteni, ha nem fogadják el a 
megrendelők akkor csak a szerződésbontására van lehetőség. Kérem döntésüket a 
szolgáltatási árak, azaz a Bér Önkormányzattal és a Sziráki Teleki József általános Iskola és 
Szakiskolával kötött étkezési szolgáltatás díjának 20%-os mértékű emelésével kapcsolatosan. 
 
 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

7/2022.(II.15.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Étkezési Szolgáltatási díjak.  / 

 

1./Vanyarc Községi Önkormányzat képviselő testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy 20%-os összegű emelés hajt végre az étkezésre vonatkozó szolgáltatása esetében. 
Amennyiben az érintettek a szolgáltatás megemelt díját nem kívánják elfogadni, úgy a 
hatályban lévő szolgáltatási szerződéseket a szerződésben foglalt felmondási idő betartásával, 
fel kell mondani. 

 
Felelős: a polgármester 
Határidő: azonnal 
 

Mlinkó Nándor: 
A rendelettervezetet mindannyian átnéztük, a szolgáltatási árakon kívül nincs más módosító 
javaslatom, szerintem el lehet fogadni a költségvetési rendeletünket, nem hiszem, hogy 
szükséges lenne még egy fordulóban újra tárgyalni. 
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Szabó Sándor: 
A rendelettervezetet mindannyian elolvasták, amennyiben nincs kérdés vagy hozzászólás, 
úgy javaslom elfogadását. 
 

Vanyarc Község Önkormányzat képviselő testülete 6 igen szavazattal megalkotta A 
Vanyarc Községi Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 2/2022 (II.15.) 

számú rendeletét. 
 

(a rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 

2./ Szerződéskötési lehetőségek megtárgyalása, ebrendészeti feladatok ellátására. 
Szabó Sándor: 

Gyakorlatilag ismét van egy jogszabályi kötelezés, most az ebrendészti feladatok ellátására 
kötendő szerződés vagy megállapodás. A „kóbor” ebek problémája, így is lehetetlen 
feladatnak tűnik már hosszú évek óta. Az emberek fejében nem lehet rendet tenni jogszabályi 
kötelezéssel. A bírság néhány esetben megoldás, de a legtöbbször behajthatatlan, így nem 
érünk el vele megoldást. Az ivartalanítási pályázati lehetőséggel nem tudtunk élni, hiszen 
önkéntes alapon lehetet csatlakozni hozzá, és hiába küldtünk ki minden háztartásba kitölthető 
nyomtatványt, és hiába írtuk meg mindenkinek, hogy ingyenes lesz a műtét, sőt az oltás és a 
chippelés, a 400 háztartásból összesen 5 kérelem érkezett, amiből 3 kérelmező a macskáját 
jelölte meg ivartalanítási céllal. Az emberi felelőtlenség és nemtörődömség a fő probléma. 
Most kértünk és kaptunk ajánlatot ebrendészeti feladatok ellátására, amiben havi 60.000 forint 
csak a rendelkezésre állási díj, és minden befogott és elszállított eb után további 43.000 
forintot kellene fizetni, na meg a kiszállási díjat. Ez több 1 millió forint évente. Lehetetlen 
behajtani a „gazdáktól” mert az ebek nincsenek jelölve, oltva. 

Kértünk másik árajánlatot is, de idáig még nem küldték, úgyhogy az a javaslatom, hogy 
várjunk és gondolkozzunk egyéb lehetőségekről is. 

Mlinkó Nándor: 

Most mindenki akinek van ebrendészeti jogosítványa, illetve engedélyezett teleppel 
rendelkezik, nagyon magas árat fog szabni, amit majdnem biztos, hogy nem fogunk tudni 
kifizetni, ráadásul a szolgáltatás minősége sem ismert, ilyen téren már vannak rossz 
tapasztalataink. El kellene gondolkodni, hogy helyben mit tudunk megoldani. Nagyon sok 
állatvédő szervezet van, akikkel fel kellene venni a kapcsolatot, és azokat a kutyákat akik 
közterületen kóborolnak, és befoghatók, el kellene helyezni egy gyűjtőhelyen, majd 
állatvédők segítségével gazdásítani. Nekem van olyan területem ahová kenneleket lehetne 
felállítani. 

Kalmárné Fekete Anna: 

Más településeken is láttuk, hogy szállítódobozokat vásárolnak, ezt mi is meg tudjuk tenni. 
Havi sok tízezer forint készenléti díjból sok mindent meg tudunk oldani mi magunk is. Nem 
szabad megvárni míg a kutyák elvadulnak, azonnal intézkedni kell. Amennyiben a tulajdonos 
jelentkezik érte, úgy lehet kötelezni a kutyák jelölésének, oltásának megfizetésére, sőt 
bírságolni is lehet, mert nem gondoskodott az eb megfelelő őrzéséről. 

Szabó Sándor: 

Tudjuk, hogy kötelező feladat, de nem ez lenne a Vanyarci Önkormányzat első döntése arról, 
hogy a kötelezés ellenére sem tudjuk teljesíteni, addig, míg nem kapunk erre központi forrást. 
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A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

8/2022.(II.15.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Ebrendészeti szerződés.  / 

 

1./Vanyarc Községi Önkormányzat képviselő testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy megfizethető szolgáltatási díj érkezése nélkül, saját forrásból nem képes az ebrendészeti 
feladatok hivatalos módon történő ellátására, legfeljebb eseti megbízás alapján. 

2./Amennyiben erre központi forrásból segítséget kapunk, úgy szerződést kötünk erre 
szakosodott szakemberrel. 

 
Felelős: a polgármester 
Határidő: azonnal 
 
3./” Kóbor „ebek befogására szervezett akció tapasztalatainak megvitatása. 

Szabó Sándor: 
Mivel a befogáson Bálint Andrea vett részt közreműködőként, így átadom a szót neki. 
 
Bálint Andrea: 
Igen, a magam részéről személyesen is próbáltam segítséget nyújtani az ebrendésznek, de 
még az én sokat látott személyiségemnek is nagyon embert próbáló volt a befogás. Sikerült 
ugyan több kutyát is befogni, sőt kutyatetemeket is találtunk, de ez nem lehet a megoldás. 
Nem vagyok naiv, tudom, hogy az emberek fejében nem lehet egyik napról a másikra rendet 
tenni az állattartás kultúrájával kapcsolatosan, de ezekkel az akciókkal nem oldunk meg 
semmit. Az ivartalanítás, a bírság kiszabás, az állattartástól történő eltiltás, talán. Bár ,ha a 
bírság behajthatatlan akkor ennek sem lesz eredménye. 
 
Nem is szeretnék ehhez többet hozzátenni, inkább egy olyan felvetésem lenne, hogy az 
illegális hulladéklerakók megszüntetése is égető feladat lenne. A falu közepén egy magán 
ház udvarán olyan állapotok uralkodnak, hogy az tűrhetetlen. Erre a helyre már egy 
felszólítás kevés, itt tenni kell valamit sürgősen. Mindannyian tudjátok kiről beszélek. 
Javaslom, hogy testületileg nézzük meg a helyszíneket, például a temető mellett, a 
Rózsadombon, stb.  
 

 

4./ Tájékoztató az ingyenes lakossági „ Led izzó csere” akció megvalósításáról. 

Szabó Sándor: 
Írásban kiküldtük a részleteket, remélem mindannyian átolvasták. Mivel igazából nem kerül 
pénzbe, és mindössze egy néhány négyzetméteres területet kérnek, így javaslom vágjunk 
bele. Ezzel is segítséget tudunk nyújtani a lakosságnak, aki igényli annak a regisztrációban is 
lesz segítség, remélem sokan élnek majd a lehetőséggel.  
 
 

5./ Március 15.-i rendezvény részleteinek megtárgyalása 

 
Kalmárné Fekete Anna: 
Mivel arról már született döntés, hogy minden nemzeti ünnepet megtartunk a 
településen, így elkezdtük a szervezést. Március 15.ei ünnepséget most a napján tartjuk, 
hagyományos koszorúzással az emlékparkban, és ott adunk egy kis műsor is, verssel 
beszéddel, és az óvodások rövid műsorával. 
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5./ Tájékoztatás a Vanyarci szennyvízberuházás jelenlegi állásáról. 

Szabó Sándor: 
Egyelőre azt tudjuk, hogy lezajlott a közbeszerzési eljárás, és kiválasztották a kivitelezőt 
is. Erről már mindannyian hallottak, hiszen a PENTA képviseletében már fel is keresték a 
helyszínt. Folynak az egyeztetések, a kiviteli tervek alapján. A mi feladatunk elsősorban a 
lakossággal történő folyamatos kapcsolattartás, az esetleges panaszok, bejelentések 
kezelése, bár tudjuk, hogy ekkora beruházás esetén lesznek gondok, mert a kivitelezés 
során vélt vagy valós sérelmek is felmerülnek majd. A támogatói okirat szerint a projekt 
fizikai befejezését 2024. október 26.-ára tervezik. Igyekszünk a tényleges munkák 
megkezdése előtt lakossági fórumot tartani, ezzel elősegítve a tájékoztatást.  
 
 
6./ Egyebek 

Várnai Ildikó: 
A polgármester , illetve az alpolgármester úr illetményéről az előző ülésen döntést hozott 
a testület. A polgármester illetményének emelésével a törvény felhatalmazást ad a 
társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíjának újbóli megállapítására. Az 
alpolgármester asszony 2019-ben a megválasztásával egyidőben írásban nyilatkozott, 
hogy nem tart igényt tiszteletdíj megállapítására, ahogy a képviselő testület tagjai sem. 
 
Kalmárné Fekete Anna:  
Mielőtt a testület bármiféle tiszteletdíjat állapítana meg, ezúton ismét nyilatkozom, hogy 
továbbra sem tartok igényt tiszteletdíjra, ezen nyilatkozatomat írásban is megteszem. 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

9/2022.(II.15.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíja.  / 

 

1./Vanyarc Községi Önkormányzat képviselő testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy elfogadja Kalmárné Fekete Anna társadalmi megbízatású alpolgármester nyilatkozatár, 
és munkájáért ezúttal sem állapít meg tiszteletdíjat. 

 
Felelős: alpolgármester 
Határidő: azonnal 
 
 

Thomka Noémi: 
Hamarosan ismét üres lesz az önkormányzat tulajdonában lévő iskolaépület. Megkeresett egy 
Waldorf Iskola azzal, hogy szeretne tábort szervezni ide, de valamiféle bérleti díj összeget 
kellene megállapítani, hogy kalkulálhassanak. Amennyiben ebédet is kérnek, úgy az óvodai 
konyhával ezt vendégétkeztetésként meg tudjuk oldani. 
 
Szabó Sándor: 
Amennyiben az egész épületet kérik, és ott is szeretnének aludni, úgy javaslom az 
1500/Ft/fő/nap díjat. Ebben benne van a rezsi és az étkező, valamint osztálytermek használata. 
 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

10/2022.(II.15.) számú képviselő-testületi határozata: 
/ Iskola épület használatának alkalmankénti bérleti díja.  / 
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1./Vanyarc Községi Önkormányzat képviselő testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy a tulajdonában lévő iskola épületének alkalmankénti  bérleti díját 1500Ft/fő/nap 
összegben állapítja meg. 

 
Felelős: alpolgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
Mivel több napirendi pont nincs, így az alpolgármester megköszönte a részvételt, és az ülést 
bezárta. 
 

Kmf. 
 

------------------------   -------------------------- 
Szabó Sándor            Várnai Ildikó 

alpolgármester           jegyző 
----------------------------------------------------- 

Bálint Andrea 
Jegyzőkönyv-hitelesítő 


